

Five symposium sessions will take place over the next day and a half. Researchers will make a 10 to 15 minute presentation outlining their research activities and findings. An open discussion will follow each session and will focus on how current environmental research can help improve environmental assessment policies and processes.

We have some very informative and interesting presentations lined up, and I trust that they will lead into lively discussion periods. To ensure we capture all the innovative ideas and information from the symposium a summary report will be produced and distributed.

I look forward to our discussions, and to renewing and making new acquaintances over the next two days.

### Kevin O'Shea

*Canadian Mission to the European Union*

On behalf of the Department of Foreign Affairs let me welcome you all to the Canada-EU Symposium.

You have a very full agenda over the next day and a half on issues that address an important concern in Canada: How do we bridge the gap between climate change research results and the public policy necessary to both mitigate and adapt to these changes?

The North is a priority for Canada. Much of our geographic territory lies north of 60 and despite old notions of the North, this is not a vast, empty space. The North is a place where people live and work. It is a place where indigenous cultures and big business interests collide. It is the place where the safety and environment is the top of everyone's minds.

This is why we have been with through multilateral organizations like the EU and the Arctic Council, as well as bilaterally with our northern neighbours – to raise the profile of the challenges and opportunities that face northern inhabitants.

While we have a number of formal mechanisms to foster cooperation – such as the *Canada-EU Joint Statement on Northern Issues* and the *Northern Dimension of Canada's Foreign Policy* – it is the face to face exchanges among experts in both science and policy fields that often yield important results.

dialogue et de formuler leurs opinions au cours des périodes de discussion et à la fin des séances de débats d'experts.

Au cours de la prochaine journée et demie, nous aurons cinq séances dans ce Colloque. Les chercheurs feront des exposés de 10 à 15 minutes dégageant leurs projets de recherche et leurs constatations. Chaque séance sera suivie par une discussion libre qui portera sur la manière dont la recherche environnementale actuelle peut servir l'amélioration des politiques et mécanismes d'évaluation environnementale.

Nous avons réuni une série d'exposés très éclairants et très intéressants et je ne doute pas qu'ils donneront lieu à des périodes de discussion très animées. Pour saisir intégralement les idées originales et les renseignements innovateurs issus du Colloque, nous préparerons et diffuserons un rapport résumé.

J'ai hâte d'amorcer ces discussions, de renouer connaissance et d'en faire de nouvelles au cours des deux prochaines journées.

### Kevin O'Shea

*Mission canadienne auprès de l'Union européenne*

Au nom du ministère des Affaires étrangères, permettez-moi de vous souhaiter tous la bienvenue au Colloque Canada-UE.

Aujourd'hui et demain nous réservent un programme chargé dont les thèmes visent des préoccupations importantes au Canada. Comment combler le fossé entre les résultats de la recherche sur le changement climatique et la politique publique dont nous avons besoin pour à la fois atténuer ces changements et nous y adapter?

Le Nord est une priorité du Canada. Une bonne partie de notre territoire se situe au nord du 60<sup>e</sup> parallèle et malgré ce qu'on pouvait autrefois en penser, le Nord n'est pas une immensité vide. C'est un lieu où des gens vivent et travaillent, où les cultures autochtones et les intérêts des grandes entreprises entrent en conflit. C'est un endroit où la sécurité et l'environnement sont toujours présents dans l'esprit des gens.

Voilà pourquoi nous nous sommes efforcés, à la fois par l'entremise d'organisations multilatérales comme l'UE et le Conseil de l'Arctique, ainsi que sur un mode bilatéral avec nos voisins nordiques, de faire ressortir les défis et les perspectives des habitants du Nord.

Nous disposons d'un certain nombre de mécanismes